
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 21-09-2011 
 
 
INTERVENCIONS ORALS 
 

El senyor Felipe diu: 

“Faré tres preguntes com a president, representant l’Associació, i 
després com a ciutadà faré alguna altra. 

Hace 8 meses presenté en el Ayuntamiento sobre la calle Díaz de la 
Fuente, que está equivocado el nombre de dicha calle, presenté la 
documentación certificando que era incorrecto el nombre. Parece que lo 
disteis como bueno. Hace 4 meses te pregunté a ti, Enric, cómo estaba el 
tema, me dijiste que las placas ya estaban puestas. Las placas no estaban 
puestas, resulta que faltaba hacer una circular de un «ajuntament 
informa», me gustaría saber cómo está la situación de las placas estas. 

Segunda pregunta. Al carrer Ginesta, que seguramente no conocéis, hay 
una zanja en toda su longitud de unos 50 metros de profundidad y 40 de 
ancho sin protección que recoge las agua fluviales que bajan de la 
montaña hasta la avinguda Montanyenca i allá entran dentro de las 
clavegueras.  

Eso hace un año que está tapado, y entonces el agua que baja de la 
montaña baja por la calle Díaz de la Fuente y en el mes de julio, con las 
lluvias del mes de julio, entró en los domicilios de algunas personas. 
Pregunto si podríais mandar que limpiasen esta claveguera.  

Y la tercera pregunta es sobre las obras del Hospital de San Juan de Dios, 
que están haciendo en Finestrelles. Yo entiendo que para San Juan de 
Dios es más importante para ellos lo que es la ampliación del hospital, 
pero yo creo que para el Ayuntamiento y para los ciudadanos es más 
importante la calidad y la seguridad vial de los transeúntes que van hacia 
el hospital.  

La pregunta mía es: ¿por qué no prioriza y obliga el ayuntamiento a que 
antes amplíen la acera para asegurar a los ciudadanos que pasan por allá, 
que van al hospital, antes que las obras? ¿O lo harán al final de las 
obras?  

Esas son las tres preguntas. Gracias.” 

El senyor Enric diu: 



“Sobre el tema de les plaques del carrer Díaz de las Fuentes, permeti’m que 
recuperi com està la documentació del tema i em poso amb contacte amb vostè 
i li dono una resposta més exacta. 

Respecte al tema del carrer Ginesta prenem nota per veure de desobturar i 
arreglar la situació. 

I respecte de les obres de Sant Joan de Déu, nosaltres estem en aquests 
moments amb un model de conveni que ja hem comentat, i aquest model de 
conveni en principi contempla la realització de les obres que acabarien en dues 
fases, la darrera acabaria al mes de juny del 2012.  

Es faran les obres abans d’acabar el 100 per cent de les obres de Sant Joan de 
Déu, aquest és el nostre interès, però pensin que hi ha hagut una cessió, en 
aquest sentit voluntària per part de l’hospital, a requeriment de vostès, a 
nosaltres ens va semblar perfecte i l’hem gestionada, i hem de signar el 
conveni, tenim el model i volíem incorporar també alguna cosa més que 
comentarem en una propera reunió que tindrem amb vostès. Els volem explicar 
també una modificació que presenta Sant Joan de Déu del planejament que els 
volem ensenyar.” 

 

La senyora Roig diu: 

“A veure, mes de setembre de 2011, torno a fer referència al súper pla 
Porta Barcelona i dir-vos que no s’ha fet res de res, però que la deixadesa 
és més, i més, i més. 

Avinguda Jacint Esteve, problemes amb l’stop de baixada, direcció cap a 
Esplugues a les hores punta, tot i haver guàrdia urbana, quan n’hi ha. A la 
mateixa avinguda, quan véns d’Esplugues, més problemes per poder-hi 
passar, o sigui de l’autopista surten molts cotxes. Problemes amb la 
deixadesa de tota l’avinguda, tant de jardineria com de neteja i el mal 
estat en què està tot, mobiliari, manca de llum i manca d’aigua a les fonts. 
Per no dir que els parcs infantils tampoc no es poden utilitzar. 

Carrer Traginers. Aquest és el carrer més deixat de la mà de Déu que cap 
altre. En la vorera cantó muntanya no hi ha tapes a les boques d’aigua. 
Aquest és un fet molt perillós, perquè si per desgràcia poses el peu allí 
se’t trenca segur. Però a més a més, aquest mateix cantó de vorera i en el 
tros d’aquest magnífic forat dominat, segons vostès, per plantes 
aqüíferes, el que tenim ara és runa que deixa tothom. Sí, sí, runa que qui 
vol pot deixar amb tota impunitat, ja que ningú els diu res.  



A l’altre cantó de la vorera, els arbres estan molts d’ells morts, el quadrat 
dels arbres està totalment ple d’herba, fent intransitable el seu pas. Parlo 
tan sols d’aquests dos carrers que hi passa el trànsit de cotxes i de gent. 

Senyors, això no pot continuar, quina imatge de gitanos estan donant. 
Com han pogut prendre aquesta obra a molts i molts Ponts, parlo de la 
revista, sense caure’ls la cara de vergonya. Què pensen fer? Feu servir 
l’aval que Porta Barcelona us va fer per solucionar aquest i d’altres 
problemes que ens estan portant aquesta obra? 

Si us plau, senyor Giner, sigui clar i parli alt, ja que les seves respostes al 
poble que està assegut a aquesta sala no li arriben amb claredat. 

Moltes gràcies.” 

 

La senyora Herranz diu: 

“Molt bé. A veure, com de costum, moltes preguntes del ple passat van 
quedar per contestar. A veure, una va ser, senyor Giner, no va contestar 
la pregunta de quant costa posar una càmera al carrer Bonavista per 
veure qui fa caure el pivot. No em serveix que em digui que ja han posat 
un pilot més fort, no, perquè el segueixen tirant per terra. Volem que això 
se solucioni, i que les persones que el trenquen el paguin, i així, com a 
mínim, les arques municipals no es veuran perjudicades. 

No va contestar res sobre les peces de formigó que hi ha al gual del 
carrer Finestrelles. Si no diuen res els veïns preguntes, i pregunten als 
que tenen guals si ells també les poden posar.  

Tampoc han dit res respecte a l’ampliació de la vorera sentit muntanya on 
té la paraula el bus. Això fa referència a la reunió que vam tenir al mes de 
juliol, i que no es pot passar per allà, sobretot si tens un carret, i no 
diguem si vas amb cadira de rodes. Una intervenció.  

La segona. Senyors del PP, al mes de maig van demanar una còpia de la 
cessió que feia Sant Joan de Déu de l’ampliació aquesta que fan. Els han 
donat, al final, la còpia aquesta? I si és que no, si us plau, poden tornar a 
reclamar-la?  

I això va per a tots els grups de l’oposició. Mes rere més en els plens hi ha 
moltes preguntes que no se’ns contesten, o se’ns contesten a la babalà, 
sense tenir un sentit, o sigui, no responen al que preguntem, responen el 
que volen. He sentit per aquí alguna cosa de la modificació del ROM. Si us 
plau, volen fer la modificació perquè quan una pregunta no es contesti, o 



no es contesti el que nosaltres preguntem, es pugui fer una replica, i no 
haver d’esperar un mes rere l’altre a què se’ns doni una resposta?” 

 

El senyor Felipe: 

“Solament una qüestió, en el carrer Díaz de la Fuente, frente al local de la 
asociación de vecinos, un par de metros más abajo hay un socavón 
donde todos los coches meten la rueda. Por favor, si podéis enviar a 
alguien para que tape los hoyos, porque aquél es de juzgado de guardia.  

Gracias.” 

 

El senyor Raventós diu: 

“Dues, dues preguntes. La primera, bé, és un tema que ja va sortir, de 
l’economia. Jo entenc que la gent que fa de regidors que ho fa en bona 
part, o m’ho vull creure, com una vocació. Llavors, sobretot la gent que té 
temps parcial entenc que la remuneració que rep és una ajuda perquè es 
guanya la vida amb una altra cosa. Llavors, m’agradaria saber els 
regidors del PP i de Convergència com és que no van acceptar el 10 per 
cent de rebaixa que es demanava, quan suposo que deu ser una misèria 
el que es demana aquí, i en canvi hagués sigut una cosa per a tothom. 
Llavors, no sé com és que vostès van dir «no, no, només el 3,5 perquè...»  

Jo suposo que renunciar a un 7,5 per cent del que cobren vostès a temps 
parcial no deuen ser tants diners com per..., i d’aquesta manera tota la 
resta no va tenir el 10 per cent. Jo vull creure que vosaltres esteu aquí en 
part per vocació, segurament, i perquè voleu, i llavors jo no sé si...  

Llavors, clar, sou per decisió personal o és que el vostre partit us ho ha 
demanat? Aquesta és una pregunta. 

I la segona pregunta. Suposo que, a mi em sap greu, i ja ho he dit altres 
vegades, que la Festa Major no sigui el 21, com la Mercè és el dia que 
toca. Llavors suposo que els grups de l’oposició faran, quan es faci el 
nou calendari, que l’any que ve ja sigui el dia 21 i no com aquest any, el 
tercer diumenge de mes, que sembla que sigui així. 

Llavors, no sé, jo he arribat tard, si s’ha fet algun acte en començar el ple, 
ja que avui és Sant Mateu, ja que heu matat el patró podíeu haver fet un 
minut de silenci, quan es mata algú es fa un minut de silenci i potser ho 
havíeu fet, no ho sé, però em sembla # i vull reiterar-ho. Aquesta és la 



cosa, si s’ha fet alguna cosa, perquè sembla que avui és un dia qualsevol, 
i ja està, suposo que l’any que ve serà diferent.” 

 

El senyor Campo diu: 

“Jo són dues intervencions, una com a president de Grup d’Estudis, que 
havíem presentat a aquest ple una proposta ciutadana, però com que no 
hem presentat amb temps es discutirà el ple que ve. En tot cas el que 
pretenem és que la ciutadania d’Esplugues però també els grups polítics i 
l’Ajuntament com a institució s’impliquin en la pressió davant de 
Telefònica per la dignificació del cim de Sant Pere Màrtir, que és una 
reivindicació antiga de la societat civil d’Esplugues. 

En tot cas us convidem a participar a tota la gent que sou aquí, a totes les 
entitats, farem un aplec aquest diumenge, a les 11 ens trobem a la plaça 
Mireia, després pujarem i a les 12 llegirem el manifest reivindicatiu, i 
llavors hi haurà una mica de música i farem una mica d’acte reivindicatiu, 
per tant, us convidem a tothom. 

Llavors, la segona és com a ciutadà. Quan s’ha parlat del PIRMI, i 
evidentment a tothom ens preocupa que els diners públics s’utilitzin 
correctament i si hi ha abusos s’han de perseguir, però és que a mi el que 
em sorprèn és que a Espanya hi ha 80.000 milions de frau fiscal, és un 
dels països d’Europa que té un frau fiscal més elevat, i per tant, si només 
reblíssim a la meitat aquest horrorós frau fiscal resulta que no caldria fer 
cap de les retallades que s’estan anunciant, i a més a més Catalunya 
rebria més diners del finançament a través d’aquesta via que no pas amb 
el concert econòmic, i en canvi d’això no en parlem. 

Hi ha un frau fiscal perquè els treballadors espanyols paguem un 70 per 
cent dels impostos que paga un treballador suec, que estem per sota però 
Déu n’hi do. Però és que els poderosos espanyols paguen un 20 per cent 
del que paguen els poderosos suecs. 

Per tant, el problema d’Espanya no és que no hi hagi, és que hem de 
gastar menys, és que hem d’ingressar més perquè els poderosos ens 
estafen, aquest és el problema, i aquest és el principal problema del 
finançament de Catalunya.” 

 

La senyora Carretero diu: 

(La intervenció de la senyora Carretero no ha quedat gravada.) 



 

 

La senyora Alcaldessa diu: 

“Pel que fa a aquesta pregunta de la Sra. Eulàlia Herranz, dir que nosaltres 
contestem totes les preguntes tret d’aquelles que no tenim una resposta en 
aquell moment, per tant, jo el que suggeriria, jo crec que també per agilitat en 
l’apartat de preguntes, és que aquelles preguntes que necessitin una prompta 
resposta s’efectuïn per escrit. Aquestes 48 hores a nosaltres ens donen temps, 
a vegades, de poder cercar aquella informació. Moltes vegades hem pensat, i 
aquí vam pensar a mantenir aquest apartat de preguntes en el ple, el de 
preguntes per escrit, perquè tenim poc temps però tenim un temps per cercar 
algunes preguntes que són molt concretes, que són de números, que no les 
tenim al cap. La resta, jo no recordo haver passat un ple i no haver contestat 
una pregunta, a no ser que no tinguéssim aquesta resposta tan concreta, que 
ho hem fet i ho hem fet després. 

Per tant, això sí, jo crec que el suggeriment és, ja que tenim l’apartat de per 
escrit, es fa la pregunta per escrit amb 48 hores d’antelació i sabent que en 
aquell ple ja la resposta exacta, perquè hem tingut temps de cercar la 
informació. 

 

El senyor Giner diu: 

“Bé, doncs ara em toca el torn a mi per respondre les preguntes que ens han 
fet directament al Govern municipal. 

A veure, respecte de la pregunta de la senyora Núria Roig respecte a tota la 
problemàtica de Porta BCN. Hem contestat a aquest tema repetidament. 
Nosaltres estem fent amb càrrec a la fiança aquelles actuacions més urgents, i 
hem requerit, a través de d’acords de la junta de govern a la junta de 
compensació que finalitzin les obres i que aporti les quantitats necessàries per 
finalitzar-les, reposar tot allò que s’ha malmès i per tant deixar la urbanització 
en condicions.  

També hem dit que l’ajuntament, en aquest sentit, no avançarà els cèntims per 
suplir les obligacions en aquest cas dels promotors. Sí que actuem en allò que 
considerem que és més urgent, i actuacions n’hi ha i vostè segurament les ha 
pogut comprovar. Quines? Aquelles que són, repeteixo, imprescindibles. 

Hi ha els requeriments oportuns, hi ha acord en els terminis, i en tot cas 
l’Ajuntament ha obligat a reunir la junta de compensació, ha exigit que els 



diferents membres aportin les quantitats reglamentàries que havien d’aportar 
perquè aquesta obra, com passa habitualment en una obra pública o inclús 
privada ha incrementat, ha tingut uns costos, s’han incrementat els costos, han 
d’aportar unes quantitats, i per tant és un tema que el seguim de ben a prop, 
amb la dificultat que tot i així representa que hi hagi un concurs de creditors pel 
mig que està a punt de fallar-se en els propers, suposo, mesos. Potser el 
proper mes, però esperem que es falli molt properament. Per tant en aquest 
sentit actuem de la manera que podem, resolent allò que entenem que és més 
urgent.  

Respecte de l’avinguda Traginers, la runa que deixa tothom, doncs les deixen a 
l’avinguda Traginers i a altres sectors, això és veritat, hi ha hagut en aquest 
sentit actes incívics per part de, suposo, petits constructors o per part de veïns 
que aprofiten per llençar allà on poden, no solament ho fan a Porta BCN sinó a 
altres sectors de la població, per llançar els productes o el material que prové 
d’un enderroc, d’una petita obra que fan a casa o d’una obra mitjana, això és 
cert i això es persegueix en la mesura en què es pot perseguir. Només hi ha en 
aquest cas la denúncia policial, que és caçar in fraganti el que l’està fent, i si 
vostès en aquest sentit ho veuen, agrairíem que ens ho comuniquessin perquè 
la policia actuaria immediatament. 

 

Bé, miri, això dels contenidors del carrer Traginers, avui he passat precisament 
i té tota la raó, són dos contàiners que pensem que són d’una finca de Ciutat 
Diagonal, que quan els té plens vénen i els porten. Hem trucat a la casa on 
posa el telèfon i hem enganxat el dels contenidors. Diu «jo no sé d’on ve això», 
però resulta que quan estan plens ens diuen que vinguem a retirar-los i en 
posem de nous. Aquest tema està detectat i estem damunt a veure si som 
capaços d’enganxar aquestes persones que ho fan sense cap mena 
d’autorització, i per tant aprofita un espai a la via pública. 

Quant al tema de les preguntes de l’Eulàlia Herranz. Doncs permeti’m, Eulàlia, 
que li digui que, amb tota la cordialitat i sense acritud. Una cosa és no 
respondre una pregunta i una altra no respondre allò que volen sentir.  

Jo he respos repetidament a qüestions que vostès em plantegen. Em plantegen 
només tres. Jo recordo que en aquesta visita que vam fer conjuntament ens 
van plantejar moltes, moltes més qüestions. Això va ser una visita que vam fer 
al barri, i se n’han fet la majoria.  

Ara, si vol que li sigui molt clar, miri, amb el tema de la càmera nosaltres en 
principi no la posarem. I no la posarem perquè necessitem, en aquest cas, una 
autorització de la Audiència, i no es justifica. Hi ha un acte d’incivisme repetit, i 
l’Ajuntament ha tingut la paciència d’intentar d’alguna manera enganxar la gent 



que un dia rere l’altre, a les hores de reposar-la, es carreguen el pivot aquest. 
Avui casualment també se l’han carregat, havia rebut un correu dient «escolta, 
fa una setmana que la pilona no funciona i no l’heu reposada». Hem encarregat 
una reforçada que s’ha de portat, em diuen, la setmana que ve. Ara bé, jo he 
passat aquest matí i he vist, punyeta, la pilona, acabada de posar, ja tenia un 
cop i ja estava inutilitzada. És un acte d’incivisme repetit. La solució 
tècnicament em diuen que és potser posar una pilona més reforçada, i estem 
en això.  

Quant a les peces de formigó del carrer Finestrelles i l’ampliació de l’obra de la 
muntanya, m’agradaria concretar els punts perquè ara mateix no els tinc al cap 
parlant d’aquesta visita. Jo mantinc una correspondència cordial, em sembla, 
amb la senyora Núria Roig, i avui li he contestat 7 o 8 preguntes per correu 
electrònic, a més d’altres. Reconec que algunes les tinc pendents, però cada 
correu de la senyora Núria Roig em representa, i ho faig a gust, una visita al 
barri per veure aquells punts que em reclama que s’han de solucionar, i per 
tant, després de la visita amb els tècnics corresponents, fem les actuacions.  

Bé, a la pregunta del senyor Felipe. Bé, prenc nota del forat aquest que vostè 
diu del carrer Díaz de la Fuente. 

I després les preguntes del senyor Santi Campo. Bé, jo crec que és un prec 
més que una pregunta el que ha fet, per tant ho compartim.  

Tindrem temps de debatre com està el tema de la coneguda «emissora», entre 
cometes, i veiem en quina situació estan i les actuacions que ha fet 
l’Ajuntament i ha fet també el patronat per intentar dignificar el cim. És una fita i 
un objectiu de tots, i ho volem veure realitzat. Tant de bo Telefònica es posi en 
condicions de complir allò que ens va dir que podia fer.  

I pel que fa a la senyora Manuela Carretero, la seva pregunta, si li sembla ens 
quedem ara un moment, em diu a què es refereix exactament, no conec el que 
planteja, no conec el tema que planteja, em diu quin és el seu telèfon i ens 
posem en contacte, i jo li dono resposta a la qüestió que ha plantejat.  

Molt bé, gràcies.” 

La senyora Alcaldessa diu: 

Molt bé, doncs amb això acabem aquest apartat, i per tant podem cloure el ple. 
S’aixeca la sessió.” 
 


